المحاضرة السادسة

عندما أصبح أعمى
    Background 

    John Milton's eyesight began to fail in 1644. By 1652, he was totally blind. Strangely enough, he wrote his greatest works, Paradise Lost and Paradise Regained, after he became blind. Many scholars rank Milton as second only to Shakespeare in poetic ability.  
الخلفية : 

بدأ نظر جون ميلتون بالفشل في عام 1644 , وبحلول 1652 أصبح أعمى بالكامل . ولشدة الغرابة , كتب أعظم أعماله , الفردوس المفقود ( بارادايس لوست ) والفردوس المستعاد ( بارادايس ريقيند ) بعد أن أصبح أعمى وقد صنف العلماء ميلتون في المرتبة الثانية بعد شكسبير في المقدرة الشعرية . 

        Meter 
        All the lines in the poem are in iambic pentameter. In this metric pattern, a line has five pairs of unstressed and stressed syllables, for a total of ten syllables. The first two lines of the poem illustrate this pattern: 
        1...........2........... 3............4............5 
When I | con SID | er HOW.| my LIFE | is SPENT 
        1................2............ 3...............4....................5 
Ere HALF | my DAYS | in THIS | dark WORLD.| and WIDE 
المقياس : 

وكانت جميع السطور في الشعر الأيامبي الخماسي (نوع من انواع الشعر) بهذا النمط المتري فإن للسطر خمسة أزواج من المقاطع المشددة وغير المشددة من مجموع عشر مقاطع  . ويبين المقطعين الأولين من هذه القصيدة توضح هذا النمط . 

1.................2...................3....................... 4..................... 5...............

خمس مقاطع مشددة وهي اللي باللون الازرق المضخمه والخمس الثانية اللي باللون الاسود غير مشددة . 

1.................2..................3....................... 4..................... 5...............

ونفس الشيء قد انطبق على السطر الثاني . 

      Type of Work and Year Written:
      "On His Blindness" is a Petrarchan sonnet, a lyric poem with fourteen lines. This type of sonnet, popularized by the Italian priest Petrarch (1304-1374), has a rhyme scheme of ABBA, ABBA, CDE, and CDE. John Milton wrote the poem in 1655.
نوع العمل وسنة الكتابة : 

كتب وهو أعمى سونيتة بيترارشان , قصيد غنائية من 14 سطرا . تم ترويج هذا النوع من السونيتة بواسطة القس الايطالي بترارك ( 1304 – 1374) وكانت تتميز بنظام قافية : إيه بي بي إيه , إيه بي بي إيه  و سي دي إي . كتب جون ميلتون القصيدة في عام 1655. 
       As This sonnet  has simple diction, enjambment (not end-stopped). Milton has used his extensive knowledge of the Bible to create a deeply personal poem, and gently guide himself and the reader or listener from an intense loss through to understanding and gain

وبما أن هذه السنوتية لديها أسلوب بسيط  فقد استخدم ميلتون علمه الواسع في الإنجيل لإنشاء قصائد شخصية عميقة يرشد بها نفسه وقارئه أو المستمع له  بطريقة راقية  من خلال الخسارة الشديدة وتحقيق المكاسب .
      The main themes of this poem are Milton's exploration of his feeling of fear, limitation, light and darkness, duty and doubt, regarding his failed sight, his rationalisation of this anxiety by seeking solutions in his faith.

ومن السمات الأساسية لهذه القصيدة هو اكتشاف ميلتون لإحساسه بالخوف و المحدودية , النور والظلام , الواجب والشك , وبخصوص فشل نظره وترشيده لهذا القلق بالبحث عن الحلول في إيمانه . 

      John Milton was an English Poet with controversial opinions. One of his most read poem among others is 'Paradise Lost'. He became blind in 1651, which in no way affected his writings. In this poem about his blindness he says

كان جون ميلتون شاعر انجليزي صاحب آراء متطرفة ز وقد كانت قصيدته الفردوس المفقود واحدة من قصائده الأكثر قراءة . أصبح أعمى في عام 1651 والتي لم تؤثر على كتابته بأي شكل من الأشكال . وقد قال في هذه القصيدة عن العمى الذي أصابه : 
When I consider how my life is spent

Ere half my days , in this dark world and wide

And that one talent which is death to hide                                        
Lodged with me useless, though my soul more bent 

      He describes how he is living his life in a "wide" world which is now "dark"  like a grave because of the loss of his sight, which he refers to as his "light that is spent" or now used up (lost)
في هذه الأبيات وصف كيف أنه عاش في هذا العالم الواسع والذي اصبح الآن مظلما مثل القبر بسبب فقدان بصره والذي أشار إليه في القصيدة  بالنور الذي أنفقه  " أي فقده " . 
      He cannot even use the one way out which is to commit suicide even though his soul bends towards this idea. This will remain a "useless talent" within him which he will never use. He refers to death with sarcasm as a "talent", something that is not normally done in society. This reflects his own way of being angry or hurt as Milton enjoyed writing and his blindness must have presented him with a lot of difficulty. It was his faith that kept him strong and deterred (restrained)  him from taking his own life. The strength of his faith is shown in the next lines of the sonnet.

وهو لا يستطيع حتى اللجوء للمخرج الوحيد بأن يقوم بالانتحار وذلك على الرغم ميول روحه نحو فكرته ز وستظل هذه موهبة عديمة الفائدة في داخله والتي لن يلجأ إليها أبدا . وقد أشار إلى الموت بالسخرية والتهكم و وصفه بالموهبة أي بالشيء غير الطبيعي الذي يتم عمله في المجتمع . وتشير طريقته هذه لكونه غاضبا أو متأذي وبما أن ميلتون قد استمتع بالكتابة فلابد أن العمى الذي أصابه قد قدم إليه المصاعب الجمة . والشيء الذي جعله محافظا على قوته وتماسكه وردع نفسه من القضاء على حياته هو إيمانه . وقد ظهر إيمانه في السطور التالية من سونيتيته . 

To serve therewith my maker, and present

My true account, les he returning chide 

Doth God exact day-labor , light denied ? 

I fondly ask; But patience to prevent 

He will serve his Maker no matter how he is suffering as he will have to present to Him a "true account" of his life. He will do this in case he is chided (spoken to angrily) when he returns to God and is asked if he carried on with his day to day life even without his eyesight.
قال أنه سوف يخدم صانعه بغض النظر عن معاناته حيث أنه  يستوجب عليه  أن يقدم له حساب صحيح لحياته . وأنه سوف يعمل ذلك عندما يتم انتقاده  ( يتحدث إليه بغضب )  عندما يعود إلى الرب وهو يتساءل ما إذا كان سيستمر بحياته دون نظره 
That murmer, soon replies " God doth not need 

Either man's work or his own gifts . Who best 

Bear his meld yoke , they serve him best . His state 

Is kingly: thousands at his biddings speed 

And post o'er land and ocean without rest 

They also serve who only stand and wait 
      He answers his own question saying that God will not need "either man's work or his own gifts" meaning that God has no need for gifts from men. He is served by thousands of angels who are at his beck (being ready to carry out somebody’s wish) "post o'ver land and ocean without rest" to do his bidding. He also adds that angels will serve those who are patient and wait through all sorts of problems that they face.

لقد قام بالإجابة على سؤاله بقوله أن الله لا يحتاج لعمل الانسان أو لهدايته أي بمعنى أن الله لا يحتاج للهدايا من البشر وأن الله يخدمه ألاف من الملائكة  والذين هم تحت تصرفه ( والجاهزون لتنفيذ رغبة أحدهم ) . وقد أضاف أيضا أن أولئك  الملائكة سوف يخدمون أولئك الصابرون والمنتظرون في كل المشاكل التي يوجهونها . 
            - Milton's faith in God seems to give him the courage to face his life despite his blindness. It is this faith that seems to give him courage and patience to cope and also gives him the hope that salvation lies for those who wait in patience.

ويبدو أن إيمان  ميلتون بالله قد منحه الشجاعة بمواجهة حياته على الرغم  من العمى الذي أصابه . وأنه يبدو أنه هو الايمان بالله هو الذي منحه الشجاعة والصبر لمواجهة العمى الذي أصابه وأيضا منحه الأمل بأن الحل يصيب أولئك الذين ينتظرون بصبر ز 
      - Allusion:  in lines 3 to 6 of the poem Milton alludes to the "Parable of the Talents" in Chapter 25 of the Gospel of Matthew, verses 14 to 30.

تلميح ك من السطر 3 إلى السطر 6  من القصيدة يلمح ميلتون إلى " المثل من المواهب " في الباب 25 من انجيل متى , الآيات من 14 إلى 30 . 

      - In line 7, the speaker, in his attempts to blame somebody, is about to ask a rhetorical question about God’s justice before patience interrupts him.

في السطر السابع , المتحدث في محاولاته أن يلقي باللوم على أحدهم وكان على وشك  السؤال البلاغي عن عدالة الرب قبل أن يقاطعه الصبر . 
       - In line 8, we have personification: “patience” is personified as advice giver.

في السطر 8 , هنالك تجسيد فقد تم منح الصبر صفة الانسان كمانح للنصح . 

       - in Line 11 we have a metaphor: the humans are submitted to God. “The Yoke is the symbol that brings together the humans and the animals.

وفي السطر 11 نجد أن لدينا استعارة : البشر مقدمون إلى الله . الذل هو الرمز الذي يجمع الانسان والحيوان .
- The word “wait” implies  “pun” in the sense that he will wait until the end of his life
والكلمة " انتظر " توضح التلاعب اللفظي , بإحساس أنه سينتظر إلا نهاية حياته . 
القصيدة كاملة
1 When I consider how my life is spent

Ere half my days2, in this dark world and wide

And that one talent3 which is death to hide 

Lodged with me useless4, though my soul more bent 
  To serve therewith5 my maker, and present

My true account6, les he returning chide 

Doth God exact7 day-labor , light denied ? 

I fondly8ask; But patience9 to prevent
That murmer, soon replies " God doth not need 

Either man's work or his own gifts10 . Who best 

Bear his meld yoke11, they serve him best . His state 

Is kingly: thousands at his biddings speed 

And post12 o'er land and ocean without rest 

They also serve who only stand and wait13
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كامل القصيدة السونيتة


ملاحظة / السونيتة قصيدة مكونة من 14 بيتا








اخوووكم كافيين .. دعواتكم القلبية
صفحة 8

